
men, dan is er geen wet of Grondwet
die dit tegen kan houden.

De heer Poppe (SP): Voorzitter! U
hebt al gezegd dat de Kamer het
initiatiefwetsvoorstel geschikt heeft
geacht voor plenaire afhandeling. Er
is meer dan zestien uur over
gesproken. Er is geamendeerd en er
is gestemd. Ik begrijp de overwegin-
gen van de heer Van de Berg wel,
maar ik ben het er niet mee eens. De
Kamer heeft een eigen verantwoor-
delijkheid. Ze heeft die genomen. De
stemming dient vandaag plaats te
vinden.

De heer Wallage (PvdA): Voorzitter!
Als een initiatiefwetsvoorstel vanuit
de Kamer is afgerond en op
onderdelen is beoordeeld, vormt de
vraag hoe de regering verdergaat
met een voorstel waarvoor zij nog
enige tijd nodig heeft om het voor te
bereiden, geen argument om een
eindstemming over een
initiatiefwetsvoorstel uit de weg te
gaan. In de toekomst zou dan
gemakkelijk de situatie kunnen
ontstaan waarin de regering
initiatieven ontwikkelt, daarvoor tijd
nodig heeft en op die manier het
initiatiefrecht van de Kamer feitelijk
in termijnen kan vasthouden. Ik dring
er met klem op aan dit wetsvoorstel
zelfstandig te beoordelen zoals het
door de Kamer tot dusverre is
behandeld. Allerlei voornemens van
de regering die interessant zijn,
mogen niet als een argument
worden gebruikt om onze eigen
authentieke zelfstandige afdoening
van een wetsvoorstel te vertragen.

Mevrouw Oedayraj Singh Varma
(GroenLinks): Voorzitter! Wij spreken
thans over de stemming over het
initiatiefwetsvoorstel van de heer
Duivesteijn. Wij hebben er in alle
toonaarden úren over vergaderd. Het
wetsvoorstel is helemaal behandeld.
Ik vind dat wij klaar zijn voor de
stemming. Wij wensen geen uitstel.

De heer Hofstra (VVD): Voorzitter!
De VVD-fractie kan het voorstel van
de heer Van den Berg volledig
steunen, niet om de beraadslaging te
heropenen en om nog eens een uur
te praten over zaken waarover wij al
gesproken hebben, maar alleen om
kennis te nemen van het advies dat
de Raad van State vorige week heeft
geproduceerd. Ik ben het volledig
met collega Van den Berg eens dat

wij dat advies zo snel mogelijk
moeten hebben.

De heer Biesheuvel (CDA):
Voorzitter! De brief van de staatsse-
cretaris met zijn aankondiging met
betrekking tot het advies van de
Raad van State biedt op zichzelf niets
nieuws. Wat erin staat, wisten wij
toen wij aan het debat begonnen. Ik
heb gevraagd of het mogelijk was
het advies van de Raad van State te
krijgen zonder toezending van het
wetsvoorstel als zodanig. Dat is niet
mogelijk. Dit houdt in dat wij, als wij
het voorstel van de heer Van den
Berg volgen, de eindstemming over
het initiatiefvoorstel van de heer
Duivesteijn uitstellen totdat het
wetsvoorstel van de staatssecretaris
is ingediend. Ik denk dat dit niet
doenlijk is. Mijn fractie heeft er dan
ook een voorkeur voor om nu die
eindstemming te houden.

Mevrouw Aiking-van Wageningen
(groep-Nijpels): Voorzitter! De brief
van de staatssecretaris van heden-
morgen vormt voor onze fractie geen
aanleiding de eindstemming over het
voorstel van de heer Duivesteijn uit
te stellen.

De heer Jeekel (D66): Mijnheer de
voorzitter! Wij zijn gereed om te
stemmen. Wij zeggen echter: als een
substantieel deel van de Kamer
aandringt op een vorm van uitstel
met het oog op de kwaliteit van de
wetgeving, zullen wij dat zeker
respecteren.

De heer Hendriks: Voorzitter! Op de
brief van de staatssecretaris wil ik als
volgt reageren. Hij heeft in een
plenair debat duidelijk kenbaar
gemaakt dat tussen beide wetsvoor-
stellen nagenoeg geen verschil is. Op
grond daarvan steun ik het voorstel
van de meerderheid van deze Kamer
om het wetsvoorstel van collega
Duivesteijn vandaag in stemming te
brengen.

De voorzitter: Gegeven het feit dat
wij toch aan de stemmingen toe zijn,
lijkt het mij correct nu over het
voorstel van de heer Van den Berg te
stemmen. Het voorstel van de heer
Van den Berg houdt in om vandaag
niet te stemmen over het initiatief-
voorstel van de heer Duivesteijn.

De heer Van den Berg (SGP):
Voorzitter! Het is absoluut niet mijn
bedoeling om tot een heropening

van de beraadslaging te komen. Ik
heb aangegeven dat het er mij om
gaat dat onze fractie met name het
advies van de Raad van State wil
zien ten behoeve van de bepaling
van ons eindoordeel over het
voorstel van de heer Duivesteijn.
Ik begrijp de opmerking van de

heer Wallage. Het gaat mijn fractie
niet om wat de regering voornemens
is te doen. Wij hebben een eigen
verantwoordelijkheid. Met het oog
op een zorgvuldige besluitvorming
willen wij weten wat de Raad van
State adviseert. Ik heb van de
aanvang af gezegd, zoals alle
woordvoerders weten, dat het voor
ons een formeel gebrek is dat wij
geen advies van de Raad van State
hebben gehad. Wij hebben nu de
mogelijkheid dat ernaast te krijgen.
Met het oog op een zorgvuldige
besluitvorming wil ik dat dringend
bepleiten. Het uitstel van de
stemming mag niet meer dan twee
weken duren, juist om snel duidelijk-
heid te geven.

De voorzitter: Wij gaan stemmen
over het voorstel van de heer Van
den Berg om heden niet te stemmen
over het initiatiefvoorstel van de heer
Duivesteijn.
Ik constateer, dat de aanwezige

leden van de fracties van de SGP,
D66, de RPF en de VVD voor dit
voorstel hebben gestemd en die van
de overige fracties ertegen, zodat het
is verworpen.

Aan de orde zijn de stemmingen
over dertien moties, ingediend bij
de behandeling van het Jaarover-
zicht Integratiebeleid Etnische
Minderheden 1997 (25001, nrs. 1
en 2), te weten:
- de motie-Noorman-den Uyl c.s.
over integrale aanpak van de uitval
in het onderwijs en de werkloosheid
onder allochtone jongeren (25001, nr.
12);
- de motie-Noorman-den Uyl c.s.
over evenredige vertegenwoordiging
van etnische minderheden in dienst
van de rijksoverheid (25001, nr. 13);
- de motie-Noorman-den Uyl c.s.
over effectrapportage over de
resultaten van achterstands-
bestrijding (25001, nr. 14);
- de motie-Dankers/Oedayraj Singh
Varma over vrijwilligersorganisaties
van etnisch-culturele minderheids-
groepen (25001, nr. 15);
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- de motie-Dankers over voorzienin-
gen voor allochtone ouderen (25001,
nr. 16);
- de motie-Dankers over een
alternatief voor de Wet BEAA en het
wetsvoorstel SAMEN (25001, nr. 17);
- de motie-Dankers over een
databank voor hogeropgeleide
allochtonen (25001, nr. 18);
- de motie-Dittrich c.s. over de
participatie van leden van etnische
groepen in organisaties, instellingen
en bedrijven (25001, nr. 19);
- de motie-Dittrich c.s. over
acceptatie van homoseksualiteit en
homo-emancipatie door leden van
etnische groepen (25001, nr. 20);
- de motie-Dittrich c.s. over te
realiseren projecten in het kader van
’’De Wijk is van ons Allemaal’’
(25001, nr. 21);
- de motie-Dittrich c.s. over een
notitie over de media en de
multiculturele samenleving (25001,
nr. 22);
- de motie-Poppe/Oedayraj Singh
Varma over de ’’witte vlucht’’ in het
onderwijs (25001, nr. 23);
- de motie-Noorman-den Uyl c.s.
over wachtlijsten voor taallessen
(25001, nr. 29).

(Zie vergadering van 3 juni 1997.)

De voorzitter: De heer Dittrich
wenst zijn moties (25001, nrs. 21 en
22) aan te houden. Mevrouw Dankers
wil haar motie (25001, nr. 18)
aanhouden. Deze moties worden
derhalve van de stemmingslijst
afgevoerd.

In stemming komt de motie-
Noorman-den Uyl c.s. (25001, nr. 12).

De voorzitter: Ik constateer, dat
deze motie met algemene stemmen
is aangenomen.

In stemming komt de motie-
Noorman-den Uyl c.s. (25001, nr. 13).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de SP, de PvdA, D66, het
GPV, de VVD, de groep-Nijpels en
het lid Hendriks voor deze motie
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

In stemming komt de motie-
Noorman-den Uyl c.s. (25001, nr. 14).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van

GroenLinks, de SP, de PvdA, D66, het
GPV, de RPF, de VVD, de groep-
Nijpels, het AOV en het lid Hendriks
voor deze motie hebben gestemd en
die van de overige fracties ertegen,
zodat zij is aangenomen.

In stemming komt de motie-Dankers/
Oedayraj Singh Varma (25001, nr.
15).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de SP, de groep-Nijpels,
het CDA en het lid Hendriks voor
deze motie hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat zij is verworpen.

In stemming komt de motie-Dankers
(25001, nr. 16).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de SP, de PvdA, D66, het
GPV, het CDA, de groep-Nijpels, het
AOV en het lid Hendriks voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

In stemming komt de motie-Dankers
(25001, nr. 17).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, de SGP, de RPF, het CDA, de
groep-Nijpels, het AOV en het lid
Hendriks voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Dittrich
c.s. (25001, nr. 19).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de SP, de PvdA, D66, het
GPV, de RPF, de groep-Nijpels, het
AOV en het CDA voor deze motie
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

In stemming komt de motie-Dittrich
c.s. (25001, nr. 20).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de SP, de PvdA, D66, de
VVD, het CDA, de groep-Nijpels, het
AOV en het lid Hendriks voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

In stemming komt de motie-Poppe/
Oedayraj Singh Varma (25001, nr.
23).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de SP en het lid
Hendriks voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-
Noorman-den Uyl c.s. (25001, nr. 29).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fractie van
de CD tegen deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ervoor, zodat zij is aangeno-
men.

Aan de orde is de stemming over
een motie, ingediend bij het debat
over mensenrechten, te weten:
- de motie-Van Traa over niet
activeren van het ORET-programma
voor China (25300, nr. 2).

(Zie vergadering van 4 juni 1997.)

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
GroenLinks, de SP, de PvdA, het GPV,
de SGP, de RPF en het lid Hendriks
voor deze motie hebben gestemd en
die van de overige fracties ertegen,
zodat zij is verworpen.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel
Wijziging van de Wet bedreigde
uitheemse dier- en plantesoorten
in verband met de instelling van
een vast college van advies van
het Rijk op het terrein van de
bedreigde uitheemse dier- en
plantesoorten (24801).

(Zie vergadering van 5 juni 1997.)

Artikel I, aanhef, onderdeel A en
onderdeel B, aanhef, worden zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het gewijzigde
amendement-M.B. Vos (stuk nr. 10, I).

De voorzitter: Ik constateer, dat dit
gewijzigde amendement met
algemene stemmen is aangenomen.
Ik stel vast, dat door de aanne-

ming van dit gewijzigde amende-
ment het andere op stuk nr. 10
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